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Protokoll från handikapprådets sammanträde 2009-03-16 
 
 
Ledamöter Kerstin Järneberg, ordförande NHR, HSO 
 Ove Martinsson, vice ordförande AAF, HSO 
 Ingrid Edin HRF, HSO 
 Agneta Hagström DHR 
 Ebba Lundgren FEB, HSO 
   
Förhinder Vivi-Anne Emanuelsson SRF 
 Blazena Westerlund FA, HSO 
   
Tjänstemän Per-Ove Mattsson avdelningschef 
 Marie Janemar utvecklingsstrateg 
 Pia Sundqvist nämndsekreterare 
   
Gäster Birgitta Holm (m) nämndens ordförande 
 Gunnar Sandell (s) nämndens vice ordförande 
 
 
 
 
 
 
Justeras:   
 
  Kerstin Järneberg, ordförande 
 
 
 
 
Justeras:   
 
  Ove Martinsson, ledamot 
 
 
 
 
Sekreterare:  
 
  Pia Sundqvist 
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Kerstin Järne-
berg och Ove Martinsson. Justering sker torsdag 19 mars. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokoll från rådets sammanträde 2009-02-02 anmäldes. 
 

§ 3 Dagens gäster: Birgitta Holm (m) och Gunnar Sandell (s) 
Nämndens ordförande Birgitta Holm (m) och vice ordförande Gunnar San-
dell (s) gästade rådet för ett samtal om frågor som engagerar såväl nämn-
den som rådet. Birgitta Holm berörde inledningsvis bland annat det pågå-
ende arbetet med Söderortsvisionen och de kontakter nämnden har med 
fastighetsägaren Atrium Ljungberg i olika lokalfrågor och när det gäller ut-
vecklingen av centrumanläggningen. 
 
Ebba Lundgren tackade Birgitta för att hon hade tagit upp behovet att fort-
sätta använda glödlampor med miljöborgarrådet Ulla Hamilton (m). Även 
halogenlampa (max 230 V) kan vara ett alternativ till lågenergilampan, 
som inte bara är problematisk för elöverkänsliga utan även för exempelvis 
autistiska barn. Andra lösningar kan vara att dela in hörselslingor, belys-
ning och dylika installationer i sektioner så att miljön i en avgränsad del av 
ett större rum kan göras acceptabel även för elallergiker. 
 
Kerstin Järneberg tog upp frågan om vad som görs för att tillgodose behov 
av fritidsaktiviteter hos barn med funktionsnedsättning, och vilket ytterli-
gare utbud som skulle kunna erbjudas genom exempelvis volontärverk-
samhet. Nämndens ordförande och vice ordförande lovade fundera vidare 
på detta, liksom även på hur äldre kan erbjudas gymnastik och annan frisk-
vård genom samarbete med volontärer och ideellt föreningsliv. 
 
Rådet tackade Birgitta Holm och Gunnar Sandell för deras medverkan och 
uttryckte en önskan att vid något lämpligt tillfälle få sammanträffa med 
hela nämnden. 
 

§ 4 Aktuellt från nämndsammanträdet 2009-02-12 
Inget fanns att rapportera. 
 

§ 5 Ärenden till nämndsammanträdet 2009-03-26 
Rådet hade inget att framföra i ärendena till nästkommande nämndsam-
manträde. 
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§ 6 Information från förvaltningen och avdelningen för vuxna 

Från föregående sammanträde: Frågan om brukarenkäter och kontaktpersoner 
bordlades till rådets nästa möte eftersom frågeställaren, Blazena Westerlund, 
var förhindrad att närvara vid dagens möte. 
 
Förvaltningens utvecklingsstrateg Marie Janemar berättade om det nya sättet att 
redovisa stadens budgetuppföljning i tertialrapporter och årsredovisningar, ut-
ifrån både centralt och lokalt fastställda mål, indikatorer och aktiviteter. 
 
Avdelningschef Per-Ove Mattsson rapporterade att förvaltningen har rekryterat 
en ny chef för biståndsenheten funktionsnedsättning inom avdelningen för vux-
na. Eva Palmér Andersson kommer närmast från stadsdelsförvaltningen Enske-
de-Årsta-Vantör och börjar sin anställning måndag 23 mars. 

 
§ 7 Övriga frågor  

Fastighetsägaren Atrium Ljungberg har överlämnat ett provexemplar av de 
tryckknappar man föreslår ska användas i de nya hissar som kommer att 
installeras i fastigheten under våren och sommaren. Rådet framförde att 
knapparna verkar vara funktionella. Det uppdrogs åt förvaltningen att om 
möjligt även inhämta och vidarebefordra synpunkter från ledamoten Vivi-
Anne Emanuelsson som var förhindrad att närvara vid dagens möte. 
 
Rådet påpekade att inte enbart knappens utformning utan även dess placer-
ing i hisskorgen har betydelse. Det är viktigt att knapparna placeras så att 
rullstolsburna har lätt att nå dem. 
 
Ordföranden berättade att hon och Barbro Karlsson, ordförande i pensio-
närsrådet, har sammanträffat med stadsdelsdirektör Ulla Thorslund och 
diskuterat ett närmare samarbete både mellan de båda råden och mellan 
råden och förvaltningen. 
 
Kerstin rapporterade vidare att hon medverkat vid en utbildning för leda-
möter i handikappråd som anordnats av HSO, Handikappförbundens sam-
arbetsorgan, och att hon där hade använt exempel från Farstas råd för att 
visa på rådens möjligheten att påverka den omsorg och de verksamheter 
som bedrivs. 
 

§ 8 Nästa sammanträde 
Rådets nästa sammanträde hålls tisdag 14 april 2009 kl 15.00-16.30, med 
förmöte kl 14.15. 
 


